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udbygge og effektivisere gældssaneringsord- 
ningen. Dette sker dels gennem en lempelse 
af kriterierne for at komme ind under ord- 
ningen, dels gennem en forøgelse af rentetil- 
skuddet, således at den enkelte jordbrugers 
likviditet forbedres. Muligheden for at gen- 
nemføre en tilstrækkelig dybtgående sanering 
af den enkelte landmands gæld gennem bort- 
akkorderinger og henstandsordninger søges 
forbedret ved en tilføjelse til lovens § 10, så- 
ledes at den kreditor, der giver rente- og af- 
dragsfri henstand som led i en gældssane- 
ringsordning, efter loven kan fradrage den til 
henstanden svarende merværdiafgift. I det 
omfang de beløb, hvormed der er ydet hen- 
stand, senere betales, må merværdiafgiften 
naturligvis berigtiges. Bestemmelsen er med- 
taget for at gøre det mindre byrdefuldt for 
landbrugets følgeerhverv, især grovvarehan- 
delen, at deltage i gældssaneringsordningen. 

Endelig indfører lovforslaget som noget 
nyt i ordningen, at de landmænd, som i øv- 
rigt opfylder betingelserne for at komme ind 
under ordningen, men dog ikke er i sådanne 
økonomiske vanskeligheder, at betingelserne 
for at gennemføre en egentlig gældssane- 
ringsordning er opfyldt, kan få et særligt ren- 
tetilskud i 3 år. På grundlag af foreliggende 
regnskabsoplysninger antages det, at denne 
ordning vil kunne hjælpe 3.000-4.000 land- 
mænd med en gældsprocent mellem 45 og 
60, og som ifølge deres seneste driftsregnskab 
har en vis negativ konsolidering. 

Idet jeg i øvrigt henviser til bemærknin- 
gerne til lovforslagene, skal jeg anbefale for- 
slagene til tingets hurtige og velvillige be- 
handling. 

Hove Sørensen (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig på socialistisk folkepartis og venstre- 
socialisternes vegne herved at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om forbud 
mod tilsætning af  blyholdige stoffer til motor- 
benzin. 

(Beslutningsforslag nr. B 27). 
Idet jeg henviser til beslutningsforslagets 

tekst og de bemærkninger, der ledsager dette, 
anbefaler jeg beslutningsforslaget til tingets 
velvillige behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. F 
4: 

Forespørgsel til udenrigsministeren og for- 
svarsministeren [Dm NA TOs planer om atom- 
raketter i Vesteuropa], 

Af Steen Folke (VS) og Gert Petersen 
(SF). 

(Forespørgslen anmeldt 18/11 82). 

Fjerde næstformand (Arentoft): 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er gi- 
vet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. F 
5: 

Forespørgsel til socialministeren [om opfyl- 
delse af folketingsbeslutning nr. B 33 af 25. 
maj 1982 om invalidepension]. 

Af Birthe Hansen (SF) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 18/11 82). 

Fjerde næstformand (Arentoft): 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er gi- 
vet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Spørgsmål til ministrene: 

Spm. nr. S 223 

1) Til energiministeren af: 

Riishøj (SF): 
»Mener ministeren, at der fra den danske 

regerings side i det forløbne år er gjort til- 
strækkeligt for at få begrænset kulimporten 
fra Sydafrika i betragtning af, at kulimporten 
fra Sydafrika fortsat er på et meget højt ni- 
veau, og i betragtning af, at det i forbindelse 
med bortfaldet af kulimporten fra Polen me- 
get hurtigt lykkedes at finde erstatning andet- 
stedsfra?« 
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